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Zusammenfassung

        
Zwischen 1977 und 1981 suchten 1319 Patientinnen unsere Ambulanz wegen eines bestehenden Kinderwunsches auf; davon wurden 763 im Rahmen der Sterilitätstherapie schwanger. 200 Frauen waren mit Clomiphen behandelt worden, in 69 Fällen war eine Kombinationstherapie durchgeführt worden, da mit Clomiphen allein keine Ovulation induziert werden konnte. In 7 Fällen konnte erst nach einer additiven Therapie von HCG und Clomiphen eine Ovulation und auch eine Schwangerschaft erzielt werden, 7mal nach Clomiphen und Prednisolon®. Zyklakur® und Clomiphen fand bei 15 Frauen eine erfolgreiche Anwendung, Clomiphen und Parlodel® bei 32. Progynon-C® war in 8 Fällen mit Clomiphen kombiniert worden.


      
        
Abstract

        
Between 1977 and 1981 1319 patients consulted our hospital with the problem of sterility. 763 women became pregnant, 200 were treated with clomiphen. In 69 cases we used a combination with other agents, because ovulation could not be induced with clomiphen alone. 7 times we combined clomiphen with HCG, in 7 other cases with Prednisolon®. Ovulation and pregnancy occurred subsequent to a treatment with Estradiolvalerianate-Norgestrel and clomiphen in 15 patients, in 32 patients after administration of a combination of clomiphen and Bromocriptine. The inadequate cervical mucus which may develop in patients during clomiphen therapy was treated with an additional low dose of ethinylestradiol. Our retrospective study confirms the value of a combination therapy in the treatment of anovulation and sterility.


      


















  >
  
  

    
  

  
    
      
        

      

    

    
      
        
        


      

    

  


  

  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  




  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  



  







    
    


















  






      

      

  
    Top of Page
  

  
    
      ©  Georg Thieme Verlag KG | 
      
      
        Imprint |
        Privacy policy statement |
      
      Smartphone Version
      

      
        Your Current IP Address: 44.198.181.6
      

    

    

  




      


  
    
  
  
  
    
    
      
        
        
        
        
      
      
      
      
    
  
  




    

    






    

    
      
        
      
    

    
    


    
      
      
      
    

  